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Fractie 

 

VRAAG ANTWOORD 

 3.1 WBP6 Effect- en Middelenmonitor 2023 
 

PvdA 

(Van Zantvoort) 

Hierbij verzoek ik om toezending van een bruikbare versie 
van de effectmonitor 2023, waarmee een overzicht van 

doelen, voortgang, resultaten en financiën binnen een 
programma en vergelijking tussen programma’s wel 
mogelijk is. Anders wordt het lastig, zo niet onmogelijk 
voor de VV om haar controlerende taak uit te oefenen, 
lijkt me. Het zou natuurlijk fijn zijn als we nog voor of 
tijdens het weekend over zo’n bruikbare versie kunnen 
beschikken (al is het alleen digitaal). 

 

Ambtelijk is contact opgenomen met mw. Van Zantvoort om uitleg te geven 
over het gebruik van de effect- en middelenmonitor. Om de leesbaarheid te 

vergroten heeft onze vormgever de verhouding tekst-beeld op het scherm na 
dit contact, voor alle gebruikers, gewijzigd van 1/3-2/3 naar 50%-50%. De 
opmerkingen worden meegenomen in de evaluatie van de editie 2023. 

Natuurterreinen 
(Corbey) 

Waterveiligheid: Hoe gaat het met de uitvoering van de 
afspraken van 2 jaar geleden over de verplaatsing van de 
strandpaviljoens? Vanwaar de vertraging? 
 

Voor de uitvoering van de verplaatsing loopt een proces waarin zowel het 
inhoudelijke deel als de afstemming met de omgeving worden opgepakt. 
Inhoudelijk stellen we de benodigde nieuwe regels op om deze vast te leggen 
in de waterschapsverordening. Tegelijk voeren we ambtelijk en bestuurlijk 

gesprekken met de omgeving, dat zijn onder andere betrokken gemeenten en 
paviljoenhouders. De gemeente moet zorgen voor aanpassing van 
bestemmingsplannen, vergunningen en huurovereenkomsten waar dit van 
toepassing is. Samen met de gemeenten en paviljoenhouders is een 
gefaseerde planning opgesteld die voor alle partijen haalbaar is.  
 
 

Waterveiligheid. Gevolgbeperking: hoeveel adviezen zijn 
er gegeven en zijn deze opgevolgd? 
 

We hebben in 2023 ruim 150 adviezen gegeven over waterveiligheid. Dit zijn 
veel kleinere vragen en een aantal grote ontwikkelingen. Het is lastig om 
precies na te gaan hoeveel adviezen worden opgevolgd. Wel zien we dat een 
aantal grote ontwikkelingen op boezemniveau wordt gerealiseerd, waardoor 
we minder keringen te beheren en te onderhouden hebben. 

 
Waterketen: zowel het nalevingspercentage als het % 
AWZI’s dat aan de norm voldoet is gedaald in 2023. In 
het programmajaarverslag krijgt de waterketen een 
groene vink: het maatregelen- en investeringsprogramma 

In 2023 hebben wel (nagenoeg) alle in de begroting opgenomen resultaten 
behaald en daarom het programma in het jaarverslag op groen gezet. Alleen 
onze prestaties op het gebied van zuiveren vallen tegen. Daarom hebben we 
dit in de Effectmonitor een gele score gegeven. Dit komt door extreme 

neerslag i.c.m. de staat van de assets c.q. het feit dat veel assets in 
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is blijkbaar op orde. Wat gaat er dan mis? Zijn de 

maatregelen en investeringen wel adequaat? 
 

verbouwing zijn. Zo snel mogelijk alle assets op orde brengen leidt tot betere 

prestaties. 
 

Waterketen: Waarom lukt het – ondanks alle 
investeringen – in Velsen opnieuw niet om aan de norm te 
voldoen? Wat is de oplossing van het probleem? 

 

In Velsen voldeden we de eerste helft van het jaar nog niet aan de normen. In 
de systematiek hebben we hier nog een lange periode “last van”. De 
maatregelen die uitgevoerd zijn in 2023 hebben zeker wel geholpen, want 

vanaf medio 2023 voldoet de zuivering wél.  
 

 3.2 Programmajaarverslag 2023  

VVD 
(Van Oeveren) 

Programmajaarverslag: p. 31 hier staat dat de huidige 
raamovereenkomst polymeer tot verminderde 
ontwateringsprestaties en een verhoogd slibaanbod leidt. 
Dit contract wordt opnieuw in de markt gezet. 

 
Wat wordt met deze tekst bedoeld?  

 

Polymeer is een hulpstof die we gebruiken bij de ontwatering van ons slib. Er 
zijn diverse type polymeer, elk met net andere eigenschappen. We hebben de 
inkoop van polymeer aanbesteed. Een aantal leveranciers hebben elk een deel 
van de zuiveringen gekregen. Eén type polymeer bleek minder goed te 

werken, dat deel hebben we opnieuw op de markt gezet. 

Natuurterreinen 
(Corbey) 

Waterveiligheid: is vast te stellen dat de schade aan 
keringen komt door wind en scheepsgolven? Welke 
schade is er door vertrapping van vee?  
 

Bij de inspectie wordt door de watersysteembeheerder gekeken naar de 
oorzaak van de schade. Dit is niet in alle gevallen met 100% zekerheid vast te 
stellen. Na de inspectie van 2024 evalueren we de aangepaste regels en 
brengen daarbij ook in beeld hoeveel schade er is door de verschillende 
oorzaken inclusief de vertrapping door vee.  

 

Waterketen: punt 9 groene vink: wat is besloten in 2023? 

En welke opties onderzoekt HVC voor het terugwinnen 
van fosfaat uit slib? 
 

In 2023 heeft HVC meerdere optie verkend voor de terugwinning van fosfaat. 

In tegenstelling tot eerdere jaren toen HVC op één paard wedde. Die opties 
voert HVC soms zelf uit, soms samen met anderen en soms kijkt HVC daarin 
mee met andere partijen zoals bijvoorbeeld SNB. Dit heeft nog niet geleid tot 

een besluit over dé oplossing maar maakt de kans wel veel groter dan we op 
niet al te lange termijn een goede oplossing hebben gevonden. 
 

AWP voor 
water, natuur 
en klimaat 

(Van den Berg) 
 

In het Programmajaarverslag 2023 staat onder Argument 
2.1 bij de Resultaatverdeling en later in de toelichting dat 
3.0 mio EUR naar Egalisatie reserves gaat. 

In het voorgestelde besluit staan echter 2 bedragen 
gelinkt aan egalisatie, namelijk: 

2.222.222   ten gunste van Egalisatiereserve gebouwd 

In het voorgestelde besluit bij punt 2 zijn per reserve de totaalbedragen 
opgenomen die uit de berekende verdeling van het jaarrekeningresultaat 
komen. Deze verdeling wordt gedaan op basis van eerder vastgesteld beleid. 

Bij argument 2.1 wordt deze verdeling in drie stappen uitgelegd. De 
aansluiting vanuit de drie stappen naar de resultaat verdeling is te maken met 

een vrij gedetailleerd overzicht. Deze is niet opgenomen in de besluitnota. 
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        1.713 ten gunste van Egalisatiereserve natuur 

Dat is totaal 2.223.935. 
 

Verderop staat - onder stap 3 - dat het negatieve 
resultaat op watersysteembeheer - uit de 
egalisatiereserve zou worden betaald (althans, dat is het 
voorstel). Het gaat dan om 1,4 mio EUR. 

 
In het voorstel staan 2 bedragen die ten laste van de 
egalisatiereserves komen, nl. 
471.775 ten laste van de egalisatiereserve overige 
ongebouwd 
118.943 ten laste van de egalisatiereserve ingezetenen 

Dat is totaal 590.718. 

 
Daaruit trek ik de conclusie dat de eerder genoemde plus 
van 3.0 mio EUR minus -/- 2.223.935 = 776.065 EUR in 
de plus. 
 
Daar de lasten van 590.718 vanaf brengt ons op 185.347. 
Ik mis derhalve nog 0.2 mio EUR. 

Graag uw toelichting hierop. 
 
Verder de opmerking dat er nu veel getallen en tabellen 

staan, maar ik zelf nog moest rekenen omdat het geen 
eenduidig overzicht was. Dat kan anders en beter... 
 

Hierdoor is deze aansluiting vanuit de besluitnota niet goed te maken. De 

aansluiting is weergegeven in bijlage 1, onderaan dit document. De 
vetgedrukte bedragen in de bijlage zijn de bedragen die terugkomen in besluit 

2 in de besluitnota. 

WaterNatuurlijk 
(Baerveldt) 

In de tabel op blz 8 blijkt dat Rijnland in 2028 minder slib 
verwacht aan te leveren. 
Wat is daarvan de oorzaak? Het toepassen van ephyra op 
HWP? 
 

Op dit moment vergisten we een deel van ons slib niet en dan wel (op HWP). 
Daardoor leveren we dus minder slib aan bij HVC. 
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 3.4 Kredietvoorstellen bij de voorjaarsburap 2024  

Natuurterreinen 
(Corbey) 

Punt 5: slibsilo’s. Hoe verhoudt de bouw van slibsilo’s 
(voorbereidingskrediet 1.8 miljoen) tot het 

coalitieakkoord? Met name (blz 19):  

“we bepalen aan het begin van de coalitieperiode hoe we 
slimmer kunnen omgaan met nieuwe technieken zoals 
decentrale slibverwerking” en 
“het voorkomen van nieuwe lock-ins maakt deel uit van 
ons beleid”: 
 

Kan het voorbereidingskrediet niet beter benut worden om 
werk te maken van decentrale slibverwerking? 
 

Deze vraag is niet technisch maar bestuurlijk van aard en kan in de 
commissievergadering worden ingebracht. 

Punt 6: Zwaanshoek. Wordt decentrale slibverwerking 
meegenomen in de variantenstudies op systeemniveau en 
op objectniveau?  

 

Nee, decentrale slibvergisting is geen onderdeel van de onderzoeken op 
Zwaanshoek. De locatie ligt vlakbij HWP en het ligt voor de hand om het slib 
daarheen te transporteren, conform de door de VV vastgestelde slibstrategie. 

 

 3.5 GR Slibverwerking 2009 - Kadernota 2025 en 
zienswijze 

 

Natuurterreinen 
(Corbey) 

Kunt u de slibstrategiestudie die in de afgelopen jaren is 
uitgevoerd toesturen? Of nog een keer, als die al eerder 

toegestuurd was. 
 

Zie het gevraagde document in bijlage 2. 

Blz 6, onderaan punt c: Welke opties zijn overwogen voor 
terugwinning fosfaat? (vergelijk programmaverslag 
waterketen punt 9) 

 

HVC werkt zelf of samen met anderen aan diverse opties en kijkt mee bij 
opties waar andere aan werken. Het gaat in totaal om zo’n 7 opties in 
verschillende stadia van ontwikkeling. 

Blz 7 bovenaan punt d: Welke opties voor innovatie neemt 
GR Slib mee in het “structureel onderzoek naar 
mogelijkheden verdere verduurzaming van de slibketen”?  
 

HVC werkt aan talloze innovaties en rapporteert hier regelmatig over. Jaarlijks 
organiseert HVC een congres voor alle aandeelhouders. Tijdens het laatste 
congres, oktober 2023, hebben ze diverse innovaties laten zien. Enkele VV-
leden waren hierbij aanwezig. 
 

Wat doet de HVC om de kosten voor verwerking van slib 
zoveel mogelijk te beperken?  Wat is het aandeel ‘energie’ 

in de totale kosten?  

Dat gaat om efficiënte bedrijfsvoering, die ook op de andere inzamel- en 
verwerkingsactiviteiten van toepassing is. Hieronder valt: het optimaal 

inrichten van logistiek, gunstig financieren, niet meer overhead dan 
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 noodzakelijk, terugwinning van energie. Het is niet zo dat er specifiek acties 

voor de slibverwerking worden gedaan die niet ook op de andere onderdelen 
van toepassing zijn. Wat het aandeel van energie in de exploitatiekosten van 

de slibverwerking is, is niet bekend. Mogelijk is dit uit de jaarrekening 2023 
van HVC op te maken, maar dan nog kunnen wij dit cijfer niet inhoudelijk 
beoordelen. 
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Bijlage 1 – 3.8 Programmajaarverslag 2023 
  

Reserve Schuldreductie € x 1 mln €    

Stap 1 Voordeel zuiveringsheffing 2.190.353 2,2   

Stap 3 Voordeel zuiveringsbeheer 946.312 0,9   

Totaal ten gunste van 3.136.665 3,1   

  

Egalisatiereserves       

Stap 1 deel ingezetenen 414.096 0,4   

Stap 1 deel gebouwd 2.989.729 3,0   

Stap 1 deel natuurterreinen 3.438 0,0   

Stap 1 deel overige ongebouwd -384.174 -0,4   

Totaal stap 1 3.023.089 3,0   

  

Stap 3 deel ingezetenen -533.039 -0,5   

Stap 3 deel gebouwd -767.507 -0,8   

Stap 3 deel natuurterreinen -1.725 0,0   

Stap 3 deel overige ongebouwd -87.601 -0,1   

Totaal stap 3 t.l.v. egalisatiereserves -1.389.872 -1,4   

  

Per saldo geeft stap 1 en 3 de volgende resultaatverdeling per egalisatiereserve 

Ten laste van ingezetenen -118.943 -0,1   

Ten gunste van gebouwd 2.222.222 2,2   

Ten gunste van natuurterreinen 1.713 0,0   

Ten laste van overige ongebouwd -471.775 -0,5   

  1.633.217 1,6   

  
Overige bestemmingsreserves     
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Stap 2 ten gunste van PFOS saneringen 150.000 0,2 

Stap 2 ten laste van Reserve Vitaliteit -75.113 -0,1 

  74.887 0,1 

 


